
VERSLAG VAN DE ALGEMENE LEDENVERGADERING VAN DE VERENIGING FRIES 
SCHEEPVAARTMUSEUM OP WOENSDAG 22 MEI 2024 
 

 
Aanwezig ca.30 leden, excl. Bestuursleden en medewerkers.  
 

1. Opening 
 
De voorzitter, Gerard Vellinga, opent om 19.30 uur de vergadering. Hij meldt dat de aanwezigen aan 
het eind van de vergadering het Jaarboek kunnen meenemen. Dat is mede de reden dat hij verzoekt 
de presentielijst te tekenen.  
 

2. Mededelingen 
 
Er is een zevental berichten van verhindering binnen gekomen.  

 
3. Verslag van de algemene ledenvergadering op 24 mei 2023 

 
Het verslag wordt zonder vragen of opmerkingen vastgesteld.  
 

4. Jaarverslag 2023 van de secretaris 
 
De voorzitter loopt het verslag na en licht kort een aantal punten nader toe.  
Het verslag wordt zonder opmerkingen of vragen vastgesteld.  
 

5. Jaarrekening 2023 
 
De nieuwe penningmeester Jan van der Linden licht met behulp van een powerpoint presentatie de 
financiële gang van zaken toe. Hij geeft aan de nodige tijd te hebben moeten steken in het zich eigen 
maken van alle financiële ins en outs van de vereniging. Dat is uiteindelijk wel gelukt maar, mede 
door “agenda-terreur” is het helaas niet gelukt voorafgaand aan deze ALV de kascommissie bij elkaar 
te roepen.  
Het jaar is afgesloten met een positief resultaat. Ook onze vermogenspositie is goed. We zullen niet 
direct in de gevarenzone belanden bij eventuele tegenvallers of (niet geheel uit te sluiten) 
teruglopende subsidies. De opbrengsten uit de beleggingen zijn dit jaar weer veel hoger uitgevallen 
dan het jaar daarvoor. Aan de kostenkant zijn extra uitgaven gedaan voor o.a. de aanstelling van Erik 
Betten en het Festival Liefde voor het water, dat in het kader van het 85-jarig bestaan is 
georganiseerd.   
 
De voorzitter stelt voor om de jaarrekening goed te keuren onder voorbehoud van goedkeuring door 
de kascommissie. Het bestuur zal de leden via een ledenbrief informeren over de bevindingen van de 
kascommissie.  
De vergadering gaat onder applaus akkoord met dit voorstel.  
 

6. Verslag van de kascommissie 
 
De kascommissie bestond dit jaar uit Rigt Numan en Jan van der Loo. Zij zullen dus binnenkort de 
boeken controleren. Zie vorige agendapunt.  
 
 
 



6a. Verkiezing nieuwe kascommissie 
 
Jan van der Loo blijft zitten als lid van de kascommissie. Durk Jorrit van der Eems, bij de jaarrekening 
2023 reservelid van de kascommissie, schuift door en wordt voor 2024 lid van de kascommissie. Het 
bestuur stelt voor om Wietse Riemersma te benoemen als reservelid. De vergadering stemt hiermee 
in.  
 

7. Begroting 2024 
 
Er wordt een positie resultaat begroot van € 74.000,=. Het echte resultaat zal vooral worden 
beïnvloed door de beleggingsresultaten, die nu worden geraamd op € 51.000,= terwijl vorig jaar het 
resultaat ruim € 150.000,- was.  
De verwachtingen zijn dus positief maar de penningmeester wijst er op dat er de komende tijd de 
nodige veranderingen/verbouwingen/herinrichtingen zullen plaats vinden in de museum die 
consequenties zullen hebben voor de financiën, zowel als het gaat om eenmalige uitgaven als om de 
exploitatie van het museum.  
De uitgangspositie voor de toekomst is positief maar ook “knetterhard” nodig om de uitdagingen die 
voor ons liggen tegemoet te treden.  
De vergadering gaat onder applaus akkoord met de begroting 2024.  
 

8. Verslag van de directeur 
 
Directeur Hester Postma geeft een overzicht van de belangrijke gebeurtenissen van het afgelopen 
jaar en kijkt ook vooruit. Zij begint haar betoog met de vaststelling dat het  museum er gelukkig 
steeds weer in slaagt om vrijwilligers aan zich te binden en ook weer nieuwe vrijwilligers binnen te 
halen.  
Het jaar 2023 bracht een record van bijna 37.000 bezoekers! Het museum sluit zich daarbij aan bij 
een algemene trend van groeiende bezoekcijfers bij musea, mede dankzij de regenachtige 
omstandigheden tijdens de zomer.  Ook de open museummaand in november pakte goed uit. En 
daarnaast beginnen we de resultaten te merken van onze inspanningen op het gebied van marketing 
en communicatie.  
Voor een samenvatting van de bijdrage van de directeur wordt verwezen naar de bijlage bij dit 
verslag.  
 

9. Bestuursverkiezing 
 
De voorzitter geeft aan dat dit jaar Jeannette Ritchi en Ko Smorenburg aftredend zijn. 
Het bestuur heeft Annet Bakker bereid gevonden tot het bestuur toe te treden in de rol van 
secretaris.  De vergadering gaat onder applaus akkoord met het voorstel om Annet Bakker te 
benoemden tot bestuurslid. Voor de tweede vacature is het bestuur in gesprek met een kandidaat. 
Het is helaas niet gelukt voor de ALV tot een afronding daarvan te komen en de vergadering kan hem 
dus nu ook nog niet benoemen. Dat kan formeel volgend jaar en vooruitlopend daarop kan hij al vast 
meedraaien in het bestuur.  
 

10. Rondvraag 
 
De vraag wordt gesteld waarom niet het voltallige bestuur achter de tafel zit bij deze vergadering.  
Dat is eigenlijk al een aantal jaren gebruikelijk, ede i.v.m. corona. Volgend jaar zal het voltallige 
bestuur achter de tafel zitting nemen.  
Er zijn verder geen vragen. 
 
 



11. Afscheid bestuursleden Jeannette Ritchi en Ko Smorenburg 
 
Gerard spreekt Jeannette en Ko toe en zegt hen dank voor hun activiteiten als bestuurslid. Jeannette 
was een echte vertegenwoordiger van de leden en een actief lid van de ledenreiscommissie. 
Daarnaast was zij vanuit de vereniging de vertegenwoordiger in het stichtingsbestuur en ook daar 
behartigde zij de belangen van de (leden van de) vereniging met verve.  
Ko was als secretaris de steun en toeverlaat van Gerard (en het hele bestuur). De ervaring uit zijn 
vroegere werkkring was zeer waardevol. Gelukkig blijft Ko nog actief in de stuurgroep voor de 
vernieuwing van het museum.  
Zowel Jeannette als Ko geven aan het bestuurswerk met plezier te hebben gedaan. Het was, gelukkig, 
veel meer dan op de winkel passen. Zeker de laatste jaren was er veel reuring en dat zal nog wel een 
tijdje zo blijven. Beiden zullen actief betrokken blijven bij het museum.  
 

12. Sluiting 
 
De voorzitter vraagt nog aandacht voor het jaarboek dat iedereen weer mee kan nemen, dankt de 
aanwezigen voor de aanwezigheid en meldt dat na een korte pauze een documentaire zal worden 
vertoond van de VPRO over de Nederlandse scheepsbouwer Royal Bodewes, die al meer dan 
tweehonderd jaar het hoofd boven water houdt. Hoe doen ze dat? En hoe zien ze de toekomst van de 
maakindustrie? 
 
Hij sluit de vergadering.  
 
 
Bijlage: jaaroverzicht van de directeur Hester Postma. 


